
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 4. juli 2024

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1197
I forlængelse af samrådet om menneskehandel den 4. juni 2024 – og på baggrund af at 
det ifølge Hvidvasksekretariatets risikovurdering af hvidvask fra 2022 er ”Hvidvasksekre-
tariatets vurdering, at det ulovlige udbytte fra menneskehandel vil stige frem mod 2025”, 
og det betragtes som en kerneaktivitet indenfor organiseret kriminalitet, til gengæld siger 
de også, at vi ikke kender det økonomiske udbytte – der eksisterer ikke nogle beregnin-
ger på det – til trods for, at NSK vurderer, at der foregår hvidvask for 68 mia. kr., og da 
spørgeren mener, at det manglende kendskab til værdien af rufferi, menneskehandel og 
menneskeudnyttelse spærrer for, at vi som land vil gøre noget ved det her – også selvom 
vi ved, at det store kontante system, som vi ser udfoldet i TV 2-udsendelsen ”Bordeller-
nes bagmænd”, netop giver muligheder for hvidvask og sorte penge – vil ministeren sikre, 
at vi får sådan et overblik?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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